
 
BR. 0002.1.19. 2012. IV 
 

Protokół Nr XIX12 
sesji Rady Miejskiej Legnicy 

z dnia 26 kwietnia 2012 r. w godz. 1000 do 1155 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Legnicy Ryszard Kępa. 
 

Na stan 25 radnych, w sesji uczestniczyło 25 radnych. Jest kworum i Rada moŜe podejmować prawomocne 
decyzje. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 
 

Przewodniczący powitał: 
• Prezydenta Legnicy pana Tadeusza Krzakowskiego, 
• zastępców Prezydenta panią Jadwigę Zienkiewicz, panią Dorotę Purgal, pana Ryszarda Białka, 
• Skarbnika Miasta panią GraŜynę Nikodem i Sekretarza Miasta pana Marka Białowąsa - lista stanowi 

zał. nr 2 do protokołu,  
• Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Legnicy pana Jacka Watrala, 
• Zastępcę Komendanta Miejskiego Policji w Legnicy pana Macieja Januszkiewicza, 
• Komendanta Miejskiego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Legnicy pana Adama Koniecznego, 
• Zastępcę Komendanta StraŜy Miejskiej w Legnicy pana Artura Korbiela, 
• dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych współpracujących z Radą, 

dyrektorów przedsiębiorstw, instytucji - lista stanowi zał. nr 3 i 4 do protokołu, 
• przedstawicieli mass- mediów, 
• mieszkańców miasta. 
• witam wszystkich Radnych. 
 

Na wniosek Przewodniczącego Rada powołała sekretarzy obrad w składzie: 
• Pani GraŜyna Pichla.  
• Pan Sławomir Skowroński. 
• Pan Krzysztof Ślufcik. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Kępa poinformował, Ŝe Prezydent Miasta Legnicy pismem z dnia 18 kwietnia 
2012 r. wystąpił z wnioskiem wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającego uchwałę 
w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego 
w prawo własności nieruchomości stanowiącej własność Gminy Legnica ( druk – 8/XIX ). Zaproponował 
rozpatrzenie projektu uchwały w pkt 8. 8) porządku obrad. 
 
Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący zaproponował sprawdzenie urządzenia do głosowania. 
Stwierdzono prawidłowość działania urządzenia. 
 
Przewodniczący zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu Apelu Rady Miejskiej Legnicy 
w sprawie przywrócenia bezpośredniego połączenia PKP na trasie Legnica – Warszawa. Zaproponował 
rozpatrzenie projektu apelu w pkt 9. porządku obrad. 

 
Przewodniczący postawił pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu Apelu Rady 
Miejskiej Legnicy w sprawie przywrócenia bezpośredniego połączenia PKP na trasie Legnica – Warszawa 
i rozpatrzeniu go w pkt 9. porządku obrad. 
Rada przyjęła wniosku stosunkiem głosów: za 24, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
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Porządek obrad: 
1. Przyjęcie protokołu z sesji. 
2. Informacja o pracy Rady w okresie między sesjami. 
3. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy w okresie od 14 marca 2012 r. do 10 kwietnia 2012 r. 
4. Sprawozdanie Rady Miejskiej Legnicy VI kadencji za okres od 1 grudnia 2010 r. do 31 grudnia 2011 r. 

( druk – XIX/1 ). 
5. Informacja o realizacji uchwał oraz wniosków z sesji Rady Miejskiej Legnicy kadencji 2010-2014, 

podjętych w 2011 r. – ( druk – XIX/2 ), 
6. Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr LVIII/476/10 z dnia 25 października 2010 r. w sprawie uchwalenia 

programu Współpracy Gminy Legnica z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w roku 2011 – ( druk – XIX/3 ), 

7. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy w 2011 roku – ( druk – XIX/4 ). 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami miasta Legnicy” ( druk 1/XIX), 
2) wyraŜenia opinii o lokalizacji ośrodka gier – ( druk – 2/XIX ), 
3) podwyŜszenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych pełniących funkcję 

pogotowia rodzinnego – ( druk – 3/XIX ), 
4) utworzenia Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych w Legnicy oraz nadania statutu – ( druk – 4/XIX), 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2010-2012” Legnickiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji S. A. w Legnicy – ( druk – 5/XIX ), 

6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Legnickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej – obszar Legnica – ( druk – 6/XIX ), 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego            
- ( druk – 7/XIX ), 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłaty z tytułu przekształcenia 
prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Legnica - ( druk – 8/XIX ). 

9. Apelu Rady Miejskiej Legnicy w sprawie przywrócenia bezpośredniego połączenia PKP na trasie Legnica 
– Warszawa. 

10. Interpelacje, zapytania i odpowiedzi. 
11. Komunikaty i sprawy róŜne. 

 
 

Ad. pkt 1. Przyjęcie protokołu z sesji Rady. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe protokół Nr 18/12 sesji z dnia 26 marca 2012 r. znajduje się do wglądu 
w Biurze Rady od dnia podpisania. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu do akceptującej wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
 
Rada przyjęła do akceptującej wiadomości protokół Nr 18/12 sesji z dnia 26 marca 2012 r.  
 
 
Ad. pkt 2. Informacja o pracy Rady w okresie między sesjami. 
 
Informację otrzymali wszyscy radni.  
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Przewodniczący poinformował, Ŝe Prezydent Miasta Legnicy: 
1. pismem z dnia 25 kwietnia 2012 r. zwrócił się z prośbą o przesunięcie w planie pracy Rady Miejskiej 

tematu pn. „Sprawozdanie z realizacji Strategii rozwoju Miasta Legnicy za rok 2011” z sesji kwietniowej na 
sesje majową ( 28.05.2012 r. ) z powodu wydłuŜenia pracy nad jej opracowaniem. Pismo stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 

2. pismem z dnia 19 kwietnia 2012 r. zwrócił się z prośbą o zdjęcie z planu pracy Rady Miejskiej tematu 
pn. „Aktualizacja Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla miasta Legnicy na lata 2012-2019” z sesji 
kwietniowej. PoniewaŜ Wieloletni Program Inwestycyjny ( WPI ) jeszcze do niedawna był jednym 
z podstawowych dokumentów w systemie planowania strategicznego gminy, porządkującym 
i określającym zamierzenia inwestycyjne miasta. Z biegiem czasu jego rola została zredukowana 
do dokumentu doradczego, a w efekcie został zastąpiony Wieloletnią Prognozą Finansową ( WPF ). 
Tym samym niezasadne jest uchwalanie dokumentu o tej samej treści. Pismo stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu.  

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Informacji...”  do wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono 
 
Rada przyjęła Informację o pracy Rady w okresie między sesjami do akceptującej wiadomości. 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 3. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy od 14 marca 2012 r. do 10 kwietnia 2012 r. 
 
Raport otrzymali wszyscy radni.  
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów zapoznała się z raportem. Pozostałe Komisje 
nie omawiały raportu. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Raportu...” do akceptującej wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
 
Rada przyjęła Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy od 14 marca 2012 r. do 10 kwietnia 
2012 r..- do akceptującej wiadomości. 
Raport stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 4. Sprawozdanie Rady Miejskiej Legnicy VI kadencji za okres od 1 grudnia 2010 r. 
do 31 grudnia 2011 r. ( druk – XIX/1 ). 
 
Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisje Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej, Spraw Obywatelskich 
i Rodziny, Rewizyjna zapoznały się ze sprawozdaniem. Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Gospodarki 
przyjęły sprawozdanie. Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 
Uwag nie zgłoszono. 



 

 

4

 

 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Sprawozdania...” do akceptującej wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Rada przyjęła Sprawozdanie Rady Miejskiej Legnicy VI kadencji za okres od 1 grudnia 2010 r. 
do 31 grudnia 2011 r. - do akceptującej wiadomości. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 5. Informacja o realizacji uchwał oraz wniosków z sesji Rady Miejskiej Legnicy kadencji 2010-
2014, podjętych w 2011 r. – ( druk – XIX/2 ). 
 
Informację otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisje Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej, Spraw Obywatelskich 
i Rodziny, Rewizyjna zapoznały się z informacją. Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Gospodarki przyjęły 
informację. Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała informację. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Informacji...”  do wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Rada przyjęła Informację o realizacji uchwał oraz wniosków z sesji Rady Miejskiej Legnicy kadencji 
2010-2014, podjętych w 2011 r. do akceptującej wiadomości. 
Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 6. Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr LVIII/476/10 z dnia 25 października 2010 r. w sprawie 
uchwalenia programu Współpracy Gminy Legnica z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w roku 2011 – ( druk – XIX/3 ). 
 
Sprawozdanie wraz z autopoprawką Prezydenta Miasta Legnicy z dnia 18 kwietnia 2012 r. otrzymali wszyscy 
radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisje Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej, Spraw Obywatelskich 
i Rodziny, Rewizyjna zapoznały się ze sprawozdaniem. Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Gospodarki 
przyjęły sprawozdanie. Komisja BudŜetu i Finansów przyjęła sprawozdanie wraz z autopoprawką. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Sprawozdania...” do akceptującej wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Rada przyjęła Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr LVIII/476/10 z dnia 25 października 2010 r. 
w sprawie uchwalenia programu Współpracy Gminy Legnica z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w roku 2011 - do akceptującej 
wiadomości. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad. pkt 7. Raport z działalności Prezydenta Legnicy w 2011 roku – (druk – XIX/4 ). 
 
Raport otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisje Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej, Spraw Obywatelskich 
i Rodziny nie omawiały raportu. Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Gospodarki przyjęły raport. Komisja 
Rewizyjna zapoznała się z raportem. Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniował raport. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Raportu...” do akceptującej wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Rada przyjęła Raport z działalności Prezydenta Legnicy w 2011 roku – do akceptującej wiadomości. 
Raport stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
 
Ad. pkt 8. 1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami miasta 
Legnicy” ( druk 1/XIX ). 
 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/183/12 w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami 
miasta Legnicy” – stosunkiem głosów: za – 24, przeciwne – 0, wstrzymujące – 1. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 2) Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji ośrodka gier – ( druk – 2/XIX ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała projektu 
uchwały. Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/184/12 w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji ośrodka gier – stosunkiem 
głosów: za – 21, przeciwne – 2, wstrzymujące – 2. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
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Ad. pkt 8. 3) Projekt uchwały w sprawie podwyŜszenia wysokości wynagrodzenia dla 
rodzin zastępczych zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego – ( druk – 3/XIX ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała projektu 
uchwały. Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/185/12 w sprawie podwyŜszenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin 
zastępczych zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego – stosunkiem głosów: za – 25, 
przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 4) Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych 
w Legnicy oraz nadania statutu – ( druk – 4/XIX). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała projektu 
uchwały. Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Dyskusja, uwagi radnych. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady GraŜyna Pichla zapytała, czy była brana pod uwagę moŜliwość powierzenia 
prowadzenia obsługi finansowej dla przedszkoli przez zewnętrzne biuro finansowe. 
 
Radny Jan Szynalski - wyraził zadowolenie z faktu wprowadzenia wspólnej obsługi administracyjno-finansowej 
dla miejskich przedszkoli. Zaznaczył, Ŝe utworzenie Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych spowoduje 
racjonalizację pracy i oszczędności do budŜetu miasta. Zapytał, czy planowane jest rozszerzenie obsługi na 
pozostałe placówki, takie jak szkoły. 
 
Radna Anna Płucieniczak poinformowała, Ŝe osoby zatrudnione w przedszkolach na stanowiskach 
księgowych obawiają się utraty pracy. Zdaniem radnej wprowadzenie proponowanego rozwiązania przyniesie 
pozorne oszczędności finansowe. 
 
Radny Sławomir Skowroński wyraził poparcie dla idei tworzenia Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych, 
poniewaŜ przyniesie to korzyści dla miasta, a tym  samym dla naszej społeczności lokalnej. 
 
Radny Czesław Kozak – poinformował, Ŝe projekt uchwały jest dobrze przygotowany i powinien być przyjęty. 
Zaznaczył, Ŝe w poprzednich latach funkcjonowała podobna instytucja, pod nazwą Zespół Administracyjny 
Szkół. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Legnicy Dorota Purgal – poinformowała, Ŝe zewnętrzne biuro finansowe nie 
moŜe obsługiwać jednostek oświatowych, poniewaŜ ustawa zabrania takiej działalności. Ustawodawca jednak 
zezwala na utworzenie jednostki budŜetowej pod nazwą Zespół Obsługi Jednostek Oświatowych. Obecnie nie 
jest przewidywane wprowadzenie takiego rozwiązania w placówkach szkolnych. Zaznaczyła, Ŝe były 
prowadzone rozmowy z tym jednostkami. Jednostki te wyraziły pozytywną opinię do projektu uchwały. 
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Radna ElŜbieta DrąŜkiewicz-Kierzkowska – jako Przewodnicząca Związku Nauczycielstwa Polskiego 
w Legnicy ,poinformowała, Ŝe ze strony Prezydenta Miasta Legnicy były prowadzone rozmowy ze związkami 
zawodowymi działającymi przy ZNP, które poparły ideę utworzenia Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/186/12 w sprawie utworzenia Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych 
w Legnicy oraz nadania statutu – stosunkiem głosów: za – 21, przeciwne – 1, wstrzymujące – 2. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 5) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2010-2012” Legnickiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S. A. w Legnicy – ( druk – 5/XIX ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała projektu 
uchwały. Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/187/12 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2010-2012” 
Legnickiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S. A. w Legnicy – stosunkiem głosów: za – 25, 
przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej – obszar Legnica – ( druk – 6/XIX ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała projektu 
uchwały. Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/188/12 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej – obszar Legnica – stosunkiem głosów:          
za – 25, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 7) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za 
zajęcie pasa drogowego - ( druk – 7/XIX ). 
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Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała projektu 
uchwały. Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Dyskusja, uwagi radnych. 
 
Radny Jacek Baczyński – poinformował, Ŝe cytat: „podniesienie stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego 
moŜe w znacznym stopniu obciąŜyć Legnickie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji, poniewaŜ podczas 
róŜnego rodzaju awarii, wymiany rur, gdy zajmowany będzie pas drogowy przez pojazdy naszej spółki. 
Zapytał, czy taka sytuacja nie wpłynie na podniesienie cen wody w ciągu najbliŜszych miesięcy”. Koniec 
cytatu.  
 
Radny Jan Szynalski – nie zgodził się z propozycją podniesienia stawki dotyczącej zajęcie innych elementów 
pasa drogowego na drodze gminnej, z kwoty 0,40 gr. na kwotę 0,80 gr. cytat: „poniewaŜ innym elementem 
pasa drogowego jest np. trawnik, który sięga 6 metrów. W ramach tego innego pasa znajdują się róŜne 
elementy infrastruktury np. zasiek na śmieci za, które naliczana jest opłata całoroczna. Obecnie jest 40 gr., 
a zamierzamy podnieść do 80 gr. Np. Legnicka Spółdzielnia Mieszkaniowa… . z jednego tylko zasieku przy 
ul. Astronomicznej, który nie jest na pasie drogowym…  ., tylko na trawniku w odległości od drogi kilka metrów, 
gdzie obecnie opłata roczna przy stawce 40 gr. wynosi 4392 zł. a po podwyŜce wyniesie prawie 9 tysięcy 
złotych. Zapytał, czy nie moŜna odstąpić od proponowanej podwyŜki.”. Koniec cytatu.   
 
Zastępca Prezydenta Miasta Legnicy Jadwiga Zienkiewicz – poinformowała, Ŝe cytat: „na komisjach 
dyskutowaliśmy na ten temat dosyć szczegółowo i szeroko. Odnosząc się do pytania radnego Baczyńskiego, 
powiem tak, strategia w wodociągach jest taka, aby podejmować wszelkie działania zmierzające do tego by 
awarii było jak najmniej. Natomiast jeŜeli juŜ zaistnieją, to w interesie spółki jest aby jak najkrócej zajmowała 
pas drogowy oraz usuwała tą awarię jak najszybciej. Obecnie na dzień dzisiejszy nie ma akurat problemu, Ŝe 
ta uchwała popsuje sytuację finansową wodociągów. Odnosząc się do radnego Szynalskiego… . powiem tak, 
Ŝe w trzech przypadkach udało się zmienić lokalizację, Ŝeby nie być w pasie drogowym. Myślę, Ŝe 
z pozostałymi teŜ nie będzie docelowo problemu. Spółdzielnia Piekary równieŜ podejmowała takie działania 
w związku z koniecznością uzyskania decyzji i wniesienia opłat... . Ja mówiłam państwu jaka to jest skala 
przychodów do budŜetu miasta i, Ŝe przychody te są kierowane na utrzymanie dróg.” Koniec cytatu.   
 
Radny Jan Szynalski złoŜył wniosek o treści: „pozostawienie w pozycji tabelarycznej (innych elementów pasa 
drogowego ) pozostawienie opłaty w wysokości 0,40 zł. (dotychczasowej ) 
 
Przewodniczący odczytał i postawił pod głosowanie wniosek radnego Jana Szynalskiego. 
 
Rada nie przyjęła wniosku stosunkiem głosów: za – 10, przeciwne – 11, wstrzymujące – 3. 
Wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/189/12 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek 
opłaty za zajęcie pasa drogowego - stosunkiem głosów: za – 15, przeciwne – 9,wstrzymujące – 1. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłaty z 
tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Legnica - ( druk – 8/XIX ). 
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Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe Komisje Gospodarki, BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Pozostałe komisje nie omawiała projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XIX/190/12 zmieniającą uchwałę w sprawie warunków udzielania bonifikat od 
opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Legnica – stosunkiem głosów: za – 25, przeciwne – 0, wstrzymujące - 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 9. Projekt Apelu Rady Miejskiej Legnicy w sprawie przywrócenia bezpośredniego połączenia 
PKP na trasie Legnica – Warszawa. 
 
Projekt apel otrzymali wszyscy radni. 
 
Komisje nie omawiały apelu. 
 
Dyskusja, uwagi radnych. 
 
Radny Paweł Frost zgłosił wniosek o przerwę w obradach w celu dokonania poprawek treści apelu. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 
 
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i odczytał poprawioną treść projektu Apelu Rady Miejskiej 
Legnicy w sprawie przywrócenia bezpośredniego połączenia PKP na trasie Legnica - Warszawa. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie poprawiony projekt apelu. 
 
Rada podjęła „Apelu Rady Miejskiej Legnicy w sprawie przywrócenia bezpośredniego połączenia PKP 
na trasie Legnica – Warszawa.” – stosunkiem głosów: za – 24, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
Apel stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 10. Interpelacje, zapytania i odpowiedzi. 
 
Radny Jacek Baczyński odczytał i złoŜył interpelację w sprawie podjęcia działań mających na celu powrót do 
LCK dorosłej grupy Zespołu Pieśni i Tańca Legnica: 
Interpelacja stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Radna Ewa Szymańska poinformowała, Ŝe cytat: „w otrzymanej odpowiedzi na interpelację dotyczącą 
wprowadzenia zdrowej Ŝywności w sklepikach szkolnych, prowadzonych przez osoby z zewnątrz, 
poinformowano mnie, Ŝe stanowisko MłodzieŜowej Rady Miejskiej zostanie przekazane do szkół. Zapytała, 
czy ono zostało przekazane oraz czy miasto ma zamiar w jakiś sposób uczestniczyć w tym, Ŝeby te sklepiki 
zdecydowały się na sprzedaŜ zdrowej Ŝywności.” Konnice cytatu. 
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Prezydent poinformowali, Ŝe odpowiedź zostanie udzielona w statutowym terminie. 
 
Radny Jacek Baczyński odczytał i złoŜył interpelację w sprawie uporządkowania terenu wokół Obeliska 
Pamięci Ofiar Stalinizmu. 
Interpelacja stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Legnicy Jadwiga Zienkiewicz poinformowała, Ŝe wspomniany Obelisk jest 
zlokalizowany częściowo na działce w pasie drogowym, a częściowo na działce „Statoilu” stacji paliw. 
W związku z tym mamy dwóch dysponentów terenu.  
 
Radny Jacek Baczyński złoŜył zapytanie w sprawie wypalania traw na terenie lotniska. 
Zapytanie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Legnicy Jadwiga Zienkiewicz poinformowała, Ŝe nie była to inicjatywa „SAGu”, 
ani gminy Legnica.  
 
Radny Paweł Frost zapytał, cytat: „ w związku z doniesieniami medialnymi w kwestii proceduralnej dotyczącej 
nowego cmentarza. W związku z tym, Ŝe budowa jest prawie na ukończeniu. Jakie są dalsze kroki, odnośnie 
zarejestrowania tego obiektu jako cmentarza i w jakim trybie planuje się te pochówki. Bo podobno według 
doniesień medialnych, juŜ na jesień planowane są pochówki.” Koniec cytatu.  
 
Prezydent poinformowali, Ŝe odpowiedź zostanie udzielona w statutowym terminie. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący poinformował, Ŝe zgodnie z § 37 Statutu Legnicy Prezydent zobowiązany jest do udzielenia 
odpowiedzi na interpelacje na piśmie w ciągu 14 dni od jej otrzymania. 
 
 
Ad. pkt 11. Komunikaty i sprawy róŜne. 
 
Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku złoŜenia oświadczenia majątkowego za rok 2011 do końca 
miesiąca kwietnia br. – druki oświadczeń znajdują się w skrytkach. 
 
Poinformował, Ŝe w legnickiej Katedrze odbędą się uroczysta msze święte z udziałem pocztów 
standardowych: 
• 3 maja, godz. 1300 – Msza Święta w intencji Ojczyzny pod przewodnictwem Jego Ekscelencji Biskupa 

Legnickiego Stefana Cichego, 
• 8 maja, godz. 1200 – Msza święta w intencji ofiar II wojny światowej. 
 
Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie się do pocztu sztandarowego. 
 
Radna Ewa Szymańska – poinformowała, Ŝe 3 maja po mszy świętej odbędzie się marsz w obronie wolności 
mediów i TV „Trwam”. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Legnicy Dorota Purgal poinformowała, Ŝe 3 maja o godz. 1100 jest majówka 
rowerowa „Szlakiem trzech jezior” organizowana przez OSiR w Legnicy, natomiast o godz. 1400 w parku 
miejskim w Muszli Koncertowej odbędzie się plener malarski, wystąpi zespół Pieśni i Tańca Legnica oraz 
zostaną zorganizowane zabawy dla dzieci i młodzieŜy. Natomiast o godz. 1730 rozpoczyna się wyścig 
„Szlakiem Grodów Piastowskich” i kryterium uliczne inaugurujące ten wyścig.   
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Radny Kazimierz Hałaszyński poinformował, Ŝe pan Andrzej Niedzielenko dyrektor Muzeum Miedzi 
w Legnicy zwrócił się z prośbą do radnych o rozwaŜenie moŜliwości zakupienia obrazów legnickiego malarza 
Teodora Blatterbauera. 
 
Przewodniczący udzielił głosu panu Andrzejowi Niedzielence dyrektorowi Muzeum Miedzi w Legnicy. 
 
Andrzej Niedzielenko - przedstawił radnym dwa obrazy namalowane na przełomie XIX i XX wieku przez 
legnickiego malarza Teodora Blatterbauera. Jeden przedstawia portret dwóch nieznanych kobiet. Drugi 
przedstawia fragment wnętrza legnickiej katedry. Poinformował, Ŝe oba obrazy pochodzą z prywatnej kolekcji. 
Pierwszy wyceniony został na kwotę 17 tys. zł, a drugi 10 tys. zł. Podczas prezentacji obrazów zwrócił się 
z prośbą do radnych, aby zechcieli zgodnie z dobrym obyczajem zostać mecenasem legnickiego muzeum 
i nabyli do jego zbiorów jeden z przedstawionych obrazów. 
 
Przewodniczący podziękował, za prezentację i zwrócił się do radnych o poparcie idei.   
 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Ryszard Kępa zamknął 19 sesję Rady 
Miejskiej Legnicy. 
Protokółował: 
Janusz Siczek 
 
Legnica, dnia 08.05.2012 r. 

PRZEWODNICZĄCY  RADY 
 
 

RYSZARD  KĘPA 


